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PROCES VERBAL 

încheiat astăzi, 12.01.2024, în ședința extraordinară a Consiliului Judeţean Botoşani, convocată 

prin Dispoziția Președintelui Consiliului Județean nr. 11 din 11.01.2024 

 

 

Doamna Doina Federovici: 

Bună ziua, doamnelor și domnilor consilieri județeni! 

Propun ca în deschiderea ședinței Consiliului Județean Botoșani să se intoneze Imnul de Stat al 

României şi Imnul Uniunii Europene.  

Se intonează cele două imnuri. 

 

Sunt prezenţi la ședința noastră de astăzi 23 de colegi, deci suntem în cvorumul legal de ședință. 

(Absenți: dl Gabriel Galan, dna Rodica Abăcioaei, dl Gabriel-Augustin Alecsandru, dl Cristian Andrici, 

dl Ionuț Gireadă, dna Agnes-Mihaela Holca,  dl Ovidiu-Constantin Maxim, dl Cătălin-Cristian Olaru, 

dl Constantin-Neculai Pătrăuceanu și dna Mariana-Mirela Saucă) 

Participă la şedinţă domnul secretar general al județului și bineînțeles, domnii și doamnele 

directori ai aparatului de specialitate și a instituțiilor subordonate care fac obiectul prezentelor proiecte 

de hotărâre. 

 

Ordinea de zi care v-a fost transmisă cuprinde două proiecte de hotărâre. Urgența convocării 

este dată de necesitatea respectării calendarului bugetar prevăzut la art. 39 din Legea nr. 273/2006 privind 

finanțele publice locale. 

Menționez că avem avize favorabile de la comisiile de specialitate pentru ambele proiecte de 

hotărâre. 

Dacă sunt discuții cu privire la ordinea de zi? Nu avem. 

Supun la vot ordinea de zi.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Ordinea de zi a fost aprobată cu unanimitate de voturi. (23 voturi „pentru”) 

 

Domnul consilier județean Gabriel Galan intră în sala de ședințe. (24 de consilieri județeni 

prezenți) 

 

Primul punct de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind repartizarea sumelor defalcate 

din taxa pe valoarea adăugată pentru finanţarea cheltuielilor privind drumurile judeţene şi comunale, pe 

anul 2024 şi estimările pentru anii 2025 – 2027.  (Proiect nr. 03 din 11.01.2024) 

Distinși membri ai Consiliului Județean, din suma totală de repartizat de 25.087,00 mii lei 

propun ca suma de suma de 8.180,00 mii lei să fie repartizată către unitățile administrativ-teritoriale din 

județ, iar 16.907,00 mii lei să fie repartizați bugetului propriu al județului pentru finanțarea cheltuielilor 

privind drumurile județene.  

Potrivit prevederilor legale, consultarea primarilor a fost efectuată în data de 10 ianuarie. 

Alocarea sumelor către comune o facem în baza unui algoritm care ține cont de dimensiunea 

localităților, de rețelele de drumuri aflate în administrare și bineînțeles, de starea drumurilor.  

Așa cum am spus-o și la întâlnirea cu domnii primari, deși fondurile alocate sunt mai mici decât 

anul trecut, sumele repartizate comunelor sunt cu cel puțin 30% mai mari decât cele alocate comunelor 
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în anul 2023. Așa cum am promis la dezbaterea de anul trecut, acum alocăm mai mulți bani pentru 

drumurile de interes local pentru că am finalizat lucrările la Drumul Strategic.  

Prin urmare, la nivelul orașelor și municipiilor, alocăm suma de 2,75 milioane de lei, cu 

mențiunea că toate cele cinci orașe primesc o sumă unitară.  

Vreau să fac o mențiune referitoare la afirmațiile făcute la ședința de consultare a primarilor de 

către primarul comunei Mihai Eminescu, conform cărora comuna pe care o conduce a virat la bugetul 

județean suma de 500 mii lei, în contul taxei pe mijloacele de transport. Afirmația este total falsă. Întreaga 

sumă încasată la nivelul județului Botoșani în anul 2023 este de 557.548 de lei, deci aici vorbesc despre 

toate uat-urile din județ, din care doar 81.949 lei reprezintă suma încasată de la comuna Mihai Eminescu.  

Sumele care vor fi alocate Direcției Județene de Drumuri și Poduri Botoșani vizează continuarea 

programului de întreținere prin realizarea de covoare asfaltice și plombe la nivelul rețelei de drumuri 

județene. De asemenea, din aceste sume vom asigura și refacerea marcajelor rutiere pe drumurile 

județene, precum și cheltuielile generate de deszăpezire, atât în primele luni ale anului, cât și la finalul 

anului 2024.  

La capitolul covoare asfaltice, vom începe și în acest an cu sectoarele afectate de transportul de 

materiale de construcții pentru modernizarea drumurilor județene și naționale, dar și cele afectate de 

transportatorii de cereale care continuă să sfideze legile și depășesc cu mult tonajul autorizat. Astfel, vom 

finaliza intervenția pe drumul județean 208 în Copălău, unde în toamnă s-au făcut lucrări la fundație și 

unde acum, în momentul în care vremea o va permite, vom reface covorul asfaltic. Vom interveni și pe 

următoarele sectoare de drum județean:  

- Vorona – Joldești din drumul județean 208C; 

- Botoșani – Cișmea – intersecție Roma/Costești din drumul județean 296, aici avem o alunecare 

de teren; 

- sectorul Stăuceni – Roșiori din drumul județean 296A, afectat de traficul greu deviat. Așa după 

cum bine știți, în momentul în care s-au efectuat lucrările la primul viaduct pe drumul național Botoșani-

Ștefănești, traficul a fost deviat prin comuna Stăuceni; 

- drumul județean 294 pe sectorul Brăteni – Dobârceni unde am făcut deja lucrările la fundație 

pentru că și acolo avem o alunecare de teren. 

Pe lista intervențiilor, și aici mă refer la covoare asfaltice și plombe, avem în vedere și 

următoarele lucrări pe care să le efectuăm în acest an:  

- drumul județean 291B Șendriceni – Mihăileni; 

- drumul județean 298 Vorniceni – Dumeni; 

- drumul județean 292 Corlăteni – Podeni; 

- drumul județean 294A în comuna Mitoc; 

- drumul județean 293A Viișoara – Păltiniș. 

Bineînțeles, calendarul lucrărilor va ține cont și de celelalte proiecte de modernizare a 

drumurilor județene pe care le avem în implementare în acest moment. 

Lucrăm la modernizarea a 31 de kilometri de drumuri de piatră și aici mă refer strict la lucrările 

pe care le realizăm prin Programul Național de Investiții „Anghel Saligny” și la care și noi avem o cotă 

de cofinanțare.  

Intenționăm, în funcție de resursele financiare pe care le vom avea, să turnăm în acest an 

aproximativ 50 de kilometri de covoare asfaltice care bineînțeles, se vor adăuga celor 70 de kilometri 

realizați până în acest moment și celor peste 150 de kilometri de drum modernizați în acest mandat. 

Chiar dacă am mai anunțat o dată, vă anunț și pe dumneavoastră că DJDP Botoșani a finalizat 

achiziția pentru modernizarea drumului județean DJ 291D Oroftiana-Baranca-Bajura. Aici modernizăm 
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10,238 kilometri de drum județean. Astfel, pe sectorul Oroftiana, în comuna Suharău, avem 2,26 

kilometri, pe sectorul din Baranca, comuna Hudești, 3,550 kilometri, pe sectorul Bajura din orașul 

Darabani, 4,662 kilometri. Deci, în total, această investiție de peste 50 de milioane de lei la care, o 

spunem răspicat, doar 10 milioane de lei avem asigurate prin Programul Național „Anghel Saligny”, iar 

diferența de 40 de milioane de lei o asigurăm din bugetul propriu al Consiliului Județean. În momentul 

în care vremea va permite se va da ordinul de începere a lucrărilor.  

În zona de nord a județului avem și proiectul de modernizare a Drumului Vămii, iar pentru acest 

proiect noi avem pregătită toată documentația tehnică, aici mă refer la partea de proiectare, și imediat ce 

Agenția de Dezvoltare Nord-Est va da drumul la axa de finanțare europeană, noi vom aplica și vom 

demara procedura de achiziție a lucrărilor. Aici vorbim despre un proiect extrem de generos, de 

aproximativ 70 de milioane de euro, pentru care, din informațiile pe care le avem până în acest moment, 

avem o finanțare europeană asigurată în proporție de 40%. Diferența de 60% va cădea în sarcina 

bugetului propriu al Consiliului Județean Botoșani. Continuăm demersurile alături de ceilalți președinți 

ai Consiliilor Județene din Regiunea de Nord-Est astfel încât suma ce va fi alocată fiecărui județ să fie 

dublată prin supra-contractare și să scădem, poate, presiunea de pe bugetul propriu. 

Din bugetul propriu al Consiliului Județean finanțăm, începând din acest an, modernizarea celor 

15 kilometri din drumul județean DJ293 Mileanca – Codreni – Puțureni – Coțușca. Aici vorbim despre 

o investiție de peste 80 milioane de lei, adică peste 16 milioane de euro, pe care o vom scoate la licitație 

imediat ce bugetul propriu al Consiliului Județean va fi aprobat. Până acum, tot din bugetul Consiliului, 

am realizat proiectarea pentru modernizarea acestui drum județean. Pentru drumul județean 293 Mileanca 

– Codreni – Puțureni – Coțușca nu s-a alocat finanțare din Programul Național „Anghel Saligny”, prin 

urmare, presiunea este tot pe bugetul Consiliului Județean.  

Ce vreau să mai precizez este că doar pentru aceste trei proiecte pe care le-am enunțat anterior 

Consiliul Județean Botoșani va trebui să asigure o cofinanțare de aproximativ 320 de milioane de lei, 

adică peste 64 de milioane de euro. La această sumă se adaugă și contribuția de 5 milioane de lei pe care 

Consiliul Județean Botoșani trebuie să o asigure la cele patru proiecte de modernizare finanțate prin 

Programul Național „Anghel Saligny”. Ce vreau să subliniez? Pentru că au fost articole în presă și trebuie 

să știm realitatea așa cum este, suma de 16.907 mii lei pe care o alocăm Direcției Județene de Drumuri 

și Poduri reprezintă doar 5% din necesarul fondurilor pentru investițiile în modernizarea drumurilor 

județene. Diferența trebuie completată din bugetul propriu al Consiliului Județean Botoșani.  

În plus, Consiliul Județean Botoșani trebuie să asigure partea de investiții și la Spitalul Județean 

de Urgență „Mavromati”, și la DGASPC Botoșani, și la toate cele 19 unități subordonate Consiliului 

Județean. Nu mai luăm în calcul faptul că avem nevoie de aceste sume pentru că, așa cum bine știți, 

rețeaua de drumuri județene măsoară 650 de kilometri și face conexiunea între toate unitățile 

administrativ-teritoriale ale județului.  

În consecință, sumele repartizate pe fiecare unitate administrativ-teritorială și pe județ pe anul 

2024 și estimările pentru anii 2025 – 2027, care au caracter orientativ, v-au fost prezentate în anexa la 

prezentul proiect de hotărâre.  

Mă voi opri aici și vă voi întreba dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (24 voturi „pentru”) 

 

Punctul 2 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind repartizarea sumei corespunzătoare 

cotei de 6% din impozitul pe venit, pe unități administrativ-teritoriale și pe destinații, pe anul 2024, 
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precum și repartizarea sumelor estimate din cota de 6% din impozitul pe venit, a cotei de 20% din 14% 

din impozitul pe venit și cota de 20% din sume defalcate din taxa pe valoarea adăugată pentru echilibrarea 

bugetelor locale pentru anii 2025 – 2027. (Proiect nr. 04 din 11.01.2024) 

Potrivit prevederilor art. 6 alin. (1) din Legea nr.421/2023, legea bugetului de stat pe anul 2024, 

din impozitul pe venit estimat a fi încasat la bugetul de stat, la nivelul fiecărui județ se alocă o cotă de 

6% pentru repartizarea bugetelor locale ale comunelor, orașelor și municipiilor prin hotărâre a Consiliului 

Județean. 

Conform alin. (7) al aceluiași articol suma corespunzătoare cotei de 6% din impozitul pe venit 

se repartizează în mod egal județelor, în limita sumei de 36.829,00 mii lei, reprezentând fond la dispoziția 

Consiliului Județean.  

Prin urmare, Consiliul Județean a solicitat tuturor unităților administrativ-teritoriale din cadrul 

județului Botoșani prezentarea de cereri pentru acordarea de sume pentru destinațiile prevăzute prin lege, 

respectiv programe de dezvoltare locală, programe de infrastructură care necesită cofinanțare locală și 

cheltuieli de funcționare pe care în mod justificat nu le pot finanța.  

După centralizarea solicitărilor de fonduri, transmise de către unitățile administrativ-teritoriale 

din județ, a rezultat un total de 774.350,71 mii lei. Sumele solicitate de către uat-uri reprezintă de peste 

21 de ori suma alocată județului prin Legea bugetului de stat. 

Referitor la sumele estimate pentru anii 2025 – 2027, acestea se repartizează potrivit 

prevederilor art.33 alin.(3) – (5) din Legea nr.273/2006 privind finanțele publice locale, nivelul sumelor 

de repartizat prin hotărâre a consiliului județean fiind transmis de către Administrația Județeană a 

Finanțelor Publice Botoșani.  

Prin urmare, repartizarea sumei corespunzătoare cotei de 6% din impozitul pe venit pe unități 

administrativ-teritoriale și pe destinații pe anul 2024 și estimată pentru anii 2025 - 2027 este prezentată 

în anexa nr.1 la proiectul de hotărâre.  

Repartizarea sumelor estimate din cota de 20% din 14% din impozitul pe venit și a cotei de 20% 

din sume defalcate din taxa pe valoarea adăugată pentru echilibrarea bugetelor locale, pe unități 

administrativ-teritoriale pentru anii 2025 – 2027 pentru achitarea arieratelor provenite din neplata 

cheltuielilor de funcționare și/sau de capital pentru susținerea programelor de dezvoltare locală și a 

proiectelor de infrastructură care necesită cofinanțare locală este prezentată în anexele nr.2 și 3 la 

proiectul de hotărâre. 

Dacă sunt dezbateri? Nu avem. 

Supun la vot proiectul de hotărâre.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abţine cineva? 

Proiectul de hotărâre a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (24 voturi „pentru”) 

 

Punctul 3 de pe ordinea de zi: Aprobarea procesului verbal al ședinței extraordinare a 

Consiliului Județean Botoșani din data de 10 ianuarie 2024. 

Dacă aveți obiecțiuni cu privire la conținutul procesului-verbal? Nu avem. 

Supun la vot procesul-verbal.  

Cine este pentru? Împotrivă? Dacă se abține cineva? 

Procesul verbal a fost aprobat cu unanimitate de voturi. (24 voturi „pentru”)  

 

Distinși consilieri județeni, începem anul administrativ așa cum se cuvine. Vă mulțumesc tuturor 

pentru disponibilitatea dumneavoastră de a participa fizic la ședința noastră de astăzi și le doresc tuturor 
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conducătorilor unităților administrativ-teritoriale din județ un an cu multe realizări administrative, pentru 

că este un an greu pentru noi toți!  

Pe de altă parte, reiterez invitația ca la acest sfârșit de săptămână și la începutul săptămânii 

viitoare să participați la manifestările prilejuite de Ziua culturii naționale! Duminică, la ora 10:00, la 

Ipotești, vom participa la programul realizat de conducerea Centrului Național de Studii „Mihai 

Eminescu” și bineînțeles, vă reiterez invitația de a participa la manifestările organizate de Biblioteca 

Județeană „Mihai Eminescu”, de Centrul Județean pentru Cultură. Nu în ultimul rând, luni după amiază, 

pe 15 ianuarie, la ora 18:00, la Casa de Cultură a Sindicatelor, vă invit să participați la ceremonia de 

decernare a Premiului Național pentru promovarea operei eminesciene și a culturii române.  

Așadar, avem un weekend și un început de săptămână cultural din toate punctele de vedere. 

Suntem din nou capitala culturii naționale și trebuie să tratăm aceste evenimente așa cum se cuvine.  

Mulțumindu-vă pentru participarea la ședința noastră de astăzi, declar ședința închisă.  

 

 

 

PREȘEDINTE, 

Doina Elena FEDEROVICI 

  

 

 

 

SECRETAR GENERAL AL JUDEȚULUI, 

Marcel Stelică BEJENARIU 

 

 

 

                     Întocmit,  

                    Inspector, 

                         Marilena Miron 


